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PRIMARY EDUCATION IN ALGERIA: TECHNICAL
EFFICIENCY, RETURN TO SCALE AND IMPACT OF
SOCIAL FACTORS

ABSTRACT

This study aims to measure the relative efficiency of the 50
educational state districts (DEW) in Algeria at the primary education
level using Data Envelopment Analysis (DEA) approach. We consider
two classes of models according to the nature of outputs. While we
use, in class one models, the percentage of pupils passing the national
final exam and the percentage of those passing with honor, we use in
the second-class models’ average grades of the three subjects of the
same exam as alternative outputs. The empirical results show, that the
performance of these institutions is characterized by a high degree of
gross technical inefficiency estimated in average at 24% with a
standard deviation of 14% for the first case and at 19% with a
standard deviation of 11.6% for the second. It seems, however, that
the level of pure technical efficiency does not exceed 6.7% and 4%
respectively while the remaining 17.3% and 15% are associated to
scale inefficiency and to non-favorable socio-economic factors.
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Educational inequalities; Educational production functions; Data
Envelopment Analysis; Technical efficiency; Return to scale;
Socioeconomic level.

JEL CLASSIFICATION : 121, D24, C61, 124, H52.

L'ENSEIGNEMENT PRIMAIRE EN ALGERIE : EFFICIENCE
TECHNIQUE, RENDEMENT D'ECHELLE ET IMPACT DES
FACTEURS SOCIAUX

RESUME :

Cette étude vise a mesurer l'efficience relative des 50 Directions
d'Education de Wilaya (DEW) au niveau de l'enseignement primaire
en Algérie en utilisant I'approche Data Envelopment Analysis (DEA).
Nous considérons deux classes de modeles selon la nature des
outputs. Alors que dans les modeéles de la classe une nous utilisons le
taux de réussite et le taux de réussite avec au moins la mention tres
bien dans l'examen de fin d'études primaires, nous utilisons dans la
deuxieme classe les moyennes des trois sujets de l'examen comme
outputs alternatifs. Les résultats empiriques montrent que la
performance de ces institutions est caractérisée par un degré élevé
d'inefficience technique brute estimée en moyenne a 24% avec un
écart-type de 14% pour le premier cas et a 19% avec un écart-type de
11,6% pour le second. Il semble, cependant, que le niveau
d'inefficience technique pure ne dépasse pas 6,7% et 4%
respectivement, tandis que les 17,3% et 15% restants sont attribuables
aux dés-économies d'échelle et aux facteurs socioéconomiques

défavorables.
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MOTS CLEFS : Inégalités éducatives, Fonction de production
éducative, Data Envelopment Analysis, Efficience technique,
Rendement d'échelle, Niveau socioéconomique.
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